
 
 

 
 

Overleg  Portefeuillehoudersoverleg Bouwen en Wonen MRA  

Datum  30 november 2023 

Locatie  Digitaal via Microsoft Teams 

Tijd  

 
Aanwezigen 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Extra genodigde 
voor het 
agendapunt 
Huisvesting 
Aandachtsgroepen 
 
 

Afwezigen 
 
 
 
 
 

 
Ondersteuning 
 
 
 
 
 
 
 

 

10:00 – 12:00 uur  
 
Floor Roduner (wethouder Wonen gemeente Haarlem/deelregio Zuid-
Kennemerland), Jurgen Nobel (vicevoorzitter en wethouder gemeente 
Haarlemmermeer/ Amstelland-Meerlanden), Jelle Beemsterboer 
(gedeputeerde provincie Noord-Holland), Julius Lindenbergh (wethouder 
Wonen gemeente Almere/deelregio Almere-Lelystad), Adam Elzakalai 
(wethouder Wonen gemeente Amstelveen/deelregio Amstelland-Meerlanden), 
Dennis Grimbergen (wethouder Wonen gemeente Lelystad/deelregio Almere-
Lelystad), Sander Smeets (wethouder Wonen gemeente Velsen/deelregio 
IJmond), Pascal Verkroost (wethouder Gebiedsontwikkeling gemeente 
Purmerend/deelregio Zaanstreek-Waterland) 
 

Froukje de Jonge (wethouder WMO en woon-zorgvoorzieningen inclusief Veilig 
thuis gemeente Almere/deelregio Almere-Lelystad) 
 
 
 
 

Jan de Reus (gedeputeerde Flevoland), Harrie van der Laan (wethouder Wonen 
gemeente Zaanstad/deelregio Zaanstreek-Waterland), Karin Walters 
(wethouder Wonen gemeente Hilversum/deelregio Gooi en Vechtstreek) en 
Reinier van Dantzig (wethouder Woningbouw en Stedelijke Ontwikkeling 
gemeente Amsterdam/deelregio Amsterdam) 
 

Maaike Stoop (gemeente Haarlem/programmamanager MRA Bouwen en 
Wonen), Mette Vernooij (programmamanager MRA Huisvesting 
Aandachtsgroepen), Jan-Jaap Visser (provincie Noord-Holland/MRA Bouwen en 
Wonen), Lisan Wilkens (gemeente Amsterdam/projectleider Woondeal 
MRA/MRA Bouwen en Wonen), Stan van den Berg (provincie Noord-
Holland/programma-adviseur MRA Bouwen en Wonen), Delia Spoelstra 
(gemeente Bloemendaal/MRA Huisvesting Aandachtsgroepen), Lex Brans 
(Woningbouwambassadeur Noord-Holland) en Roos Korrel 
(programmasecretaris MRA Bouwen en Wonen en MRA Huisvesting 
Aandachtsgroepen) 
 

Voorzitter 
 
 
 

Notulist 

Floor Roduner (wethouder Wonen gemeente Haarlem/deelregio Zuid-
Kennemerland) 
 

Roos Korrel (programmasecretaris MRA Bouwen en Wonen)  
 



 
 

 
 

5. Huisvesting aandachtsgroepen  

Froukje de Jonge (wethouder WMO en woon-zorgvoorzieningen inclusief Veilig 

thuis gemeente Almere en de voorzitter van de Stuurgroep huisvesting 

aandachtsgroepen MRA) kan alleen het eerste half uur aansluiten. Daarom 

bespreken we eerst huisvesting aandachtsgroepen en daarna de andere punten.  

Het gaat om twee bespreekpunten: (1) de brief, die iets is aangepast na de 

stuurgroep, en (2) het voorstel van ouderhuisvesting, hoe we dit in het programma 

kunnen integreren.  

 

a. Concept brief omtrent huisvesting aandachtsgroepen 

Er zijn geen opmerkingen op de brief en de brief is hierbij akkoord door de leden van 

het PHO Bouwen en Wonen. Qua proces gaan we kijken hoe we de gezamenlijke 

lobby kunnen creëren. Daarnaast gaat de brief eerst langs de commissaris van de 

Koning (CdvK) - Arthur van Dijk. Daarnaast gaan we de brief onder de aandacht 

brengen bij de Minister - Hugo de Jonge - bij het bestuurlijk overleg (BO) op 18 

december.  

 

Naar aanleiding van dit agendapunt wordt een opmerking gemaakt over de 

gevraagde actie van ‘instemmen’ bij agendapunten in het PHO en de onderlinge 

verhouding tussen het PHO enerzijds en het platform anderzijds. Julius Lindenbergh 

en Dennis Grimbergen vragen in dat kader of de brief niet eerst langs het platform 

moet.  

 

Conclusie: Floor Roduner reageert dat dit tot nu toe niet de werkwijze was. Hij stelt 

daarom voor om ambtelijke een notitie op te laten stellen over de verhouding tussen 

PHO en het platform. De brief is inhoudelijk akkoord en gaat door naar Arthur van 

Dijk.  

 

b. Het voorstel over ouderenhuisvesting  

Provincie Noord-Holland heeft een notitie opgesteld met opties voor de regionale 

bestuurlijke borging van ouderenhuisvesting. Provincie Flevoland is hier vervolgens 

ook in meegenomen en eens met het advies voor optie 2. In de Stuurgroep 

huisvesting aandachtsgroepen jongstleden is optie 2 uitgekomen.   

 

Froukje de Jonge: optie 2 betekent, dat we de bestaande stuurgroep huisvesting 

aandachtsgroepen gaan belasten met de discussie woonzorgvisie van ouderen 

huisvesting/zorg. Het is een onderdeel van de Woondeal dus het moet ergens 



 
 

 
 

worden belegd, en daarom optie 2 in plaats van een apart gremium op te tuigen. Het 

sluit goed aan bij de Stuurgroep die zich richt op aandachtsgroepen, en we moeten 

meer bestuurlijke drukte voorkomen. Dit lijkt ons de meest effectieve manier om tot 

afstemming te komen.  

 

Conclusie is dat we ons hierin kunnen en dat het voorstel in het PHO vastgesteld is.  

 

1. Opening en mededelingen (zie bijlage 1) 

a. Brief namens PHO verzonden richting de woordvoerders wonen ten behoeve 

van de begrotingsbehandeling BZK (zie bijlage 1a) 

b. Jaarbericht van platform woningcorporaties MRA 

c. Startbouwimpuls 48 miljoen voor de MRA 

d. Stand van zaken Greendeal Houtbouw 

e. Stand van zaken Convenant Toekomstbestendig Bouwen 

f. Informeel Portefeuillehouders diner Bouwen en Wonen staat gepland op 30 

januari 2024.  

 

Extra mededeling: het informele portefeuillehoudersoverleg (PHO) diner wordt 

verplaatst, we zijn bezig met het plannen.  

 
2. Concept verslag PHO Bouwen en Wonen 5 oktober 2023 (zie bijlage 2) 

Het verslag is vastgesteld. Een extra opmerking: het verslag gaat voortaan ook naar 

het MRA-bestuur ter informatie. Om het bestuur snel van informatie te voorzien 

stellen we voor om het verslag in het vervolg via de mail vast te stellen.  

 

3. Politieke samenwerking Rijk-Regio 

a. De verkiezingsuitslag 

Wat doen we met de uitkomst van de verkiezingen: een aantal partijen zijn groot 
geworden. Wat gaat het betekenen? In ieder geval dat Bouwen en Wonen een 
belangrijk thema gaat worden. Hier zijn alle partijen die nu groot zijn geworden het 
over eens. Bij een kabinet waar Nieuw Sociaal Contract (NSC) in zit, is het zeer 
waarschijnlijk dat binnen 100 dagen na de formatie van het kabinet een Woontop 
georganiseerd gaat worden. Het lijkt iets waar onze pijlen om moeten richten en 
waar we bij moeten zijn.  

 
Jelle Beemsterboer geeft aan dat de PVV belemmerende regels wil schrappen.  
Floor Roduner reageert dat we een dergelijk lijstje kunnen maken en voor een deel al 
hebben. Sander Smeets reageert dat de randvoorwaarden van de Woondeal ook op 
de lijst moeten staan naast de belemmerende regels.  

https://www.platformcorporatiesmra.nl/nieuws/nieuwsbericht/woningcorporaties-maken-zich-hard-voor-meer-betaalbare-woningen-in-de-metropoolregio-amsterdam-1


 
 

 
 

 
Conclusie: afgesproken om een wensenlijst vanuit de MRA te maken van projecten 
en randvoorwaarden om vaart te maken in de Woningbouw in de MRA.  

 
b. De redeneerlijn  
Tijdens het voorgaande PHO Bouwen en Wonen is de redeneerlijn met de 
hoofdboodschap vanuit het PHO Bouwen en Wonen voor 2024 vastgesteld. Deze 
redeneerlijn gaat benut worden in een public affairs strategie.  

 
Stan van den Berg geeft toelichting op de public affairs strategie voor Bouwen en 
Wonen in 2024: we zijn bezig geweest met het idee om kennismakingsgesprekken 
met de Tweede Kamer te organiseren en dit is voorafgaand aan het Bestuurlijk 
Overleg Woondeal (hierna wordt de volgende afkorting gebruikt: BO Woondeal). 
Deze redeneerlijn is ook door het bestuur is vastgesteld. Dan is er nog de vraag of de 
G4 burgemeesters uitgenodigd worden. In dat geval is het belangrijk om de Bouwen 
en Wonen punten ook mee te geven aan Femke Halsema. Na instemming vanuit het 
PHO werken we de strategie in samenspraak met Floor Roduner verder uit. 

 
Conclusie: de strategie/ redeneerlijn roept geen reacties op en kan in samenspraak 
met Floor Roduner verder worden uitgewerkt. Er wordt afgesproken om ideeën voor 
locaties en werkbezoeken met Stan te delen.  

 
4. Woondeal en woningbouwproductie 

Op 18 december is het BO Woondeal met (demissionair) Minister Hugo de Jonge. 
BZK wil de Woondeal met een aantal afspraken herijken en verrijken, onder meer 
door afspraken over ouderen- en studentenhuisvesting. Bij de bestuurders is 
weerstand om de Woondeal nu al te herijken en verrijken met extra/ concretere 
afspraken, terwijl de in de Woondeal opgenomen randvoorwaarden nog niet zin 
ingevuld. Het Rijk levert niet, het is gaat te ver om nu al te beginnen met het 
verrijken en verrijken.  
 
Maar we lijken er wel uit te komen met het Rijk. De verrijking resulteert voor de 
MRA niet in een ophoging van het aantal woningen. Dit is niet nodig omdat de MRA 
aanvullende afspraken heeft over flexwoningbouw (5.000 woningen). BZK stelt als 
herijking voor om deze op te tellen bij het totaal aantal woningen en beter in de 
woondeal op te nemen. Hier kunnen we mee akkoord gaan. Ten aanzien van 
ouderen- en studentenhuisvesting gaan we alleen procesafspraken maken, geen 
afspraken over aantallen. Tijdens het BO Woondeal blijven de in de woondeal 
opgenomen randvoorwaarden de inzet van de MRA. Hier moet het gesprek over 
gevoerd worden.  
 
Het PHO stemt in met de lijn die Floor Roduner voorstelt. Julius Lindenbergh brengt 
in dat het belangrijk is om nog extra aandacht te vragen voor netcongestie. Hij mist 
de hulp van het Rijk. De oplossingen voor netcongestie zijn noodzakelijk om de 



 
 

 
 

woningaantallen uit de Woondeal te bouwen. De problemen bestaan onder andere 
uit technische beleidseisen. De oplossingen volgen pas in 2029 dus er is noodbeleid 
nodig. Adam Elzakalai brengt in dat geluid nog steeds een belemmering is voor de 
woningbouw in Amstelveen. Het is goed om dit ook tijdens het BO Woondeal te 
bespreken. Hij bespreekt dit binnenkort ook met het Rijk. Als daar iets uitkomt 
wordt dit met het PHO gedeeld.  
 
Dennis Grimbergen reageert op de herijking en verrijking dat er nu om hele concrete 
cijfers en uitgebreide Excelsheet(s) wordt gevraagd. Hij roept op om zoveel mogelijk 
de monitor plancapaciteit te gebruiken. Te veel monitoring gaat ten koste van 
ambtelijke capaciteit die al schaars is. Het is verstandiger om die capaciteit in de 
woningbouw zelf te steken.  
 
Jan-Jaap Visser reageert op Dennis Grimbergen dat het inderdaad de bedoeling is 
om zoveel mogelijk gebruik te maken van de monitorplancapaciteit. Daarnaast 
wordt er een lijst met acties en maatregelen gevraagd hoe gemeenten tot 2/3e 
betaalbaar komen en toewerken naar 30% sociale huur.  
 
Conclusie: instemming met de ingezette lijn richting het BO Woondeal zoals door 
Floor Roduner voorgesteld. Alle portefeuillehouders wordt gevraagd om 
aanvullende punten en voorbeelden vóór 18 december met Jan-Jaap Visser te delen.  

 

6. Rondvraag en sluiting 

Punt voor de rondvraag: indien mogelijk graag de stukken van het PHO Bouwen en  
Wonen eerder aanleveren  


